



**FEDERATION EUROPEENNE DES MEDECINS SALARIES
EUROPEAN FEDERATION OF SALARIED DOCTORS**

**Registered Office/Siège
Social :**
39, rue Victor Massé
F-75009 Paris/France

<http://www.fems.net>

Presidency:
Dr. Claude Wetzel
Hôpitaux Universitaires
F-67098 Strasbourg/France
Tel +33 3 88 12 70 75 ou 76
GSM +33 6 60 55 56 16
Fax +33 3 88 12 70 74
claudewetzel@chru-strasbourg.fr

Permanent Secretariat:
Rue Guimard 15
B-1040 Brussels/Belgium
Tel. +32 27 36 60 66
Fax +32 27 32 99 72
e-mail: info@fems.net

Date :	27 -09 - 2011	Document: F11-088 EN FR
Title:	Report Austrian Association of Senior Hospital Physicians – Sept 2011	
Authors:	Prof Reinhart Waneck	

There is a general prevailing opinion is that the rulers do not rule. It also has an effect on the health sector.

There is stagnation. At the same time savings are made without reaching or even defining a health objective. Doctors and the medical staff feel this. Most recently, even the "red" union of hospital employees demonstrated against their "red-green" employers.

From the perspective of our association we have observed increased signals of attempts of bullying on mature - close to retirement - colleagues and mainly on those who dare critically think out loud. Mergers of "Primariats" (= chief physicians) are almost on top of the agenda and relegate physicians to administrative staff. And a lot take part in it.

This medical dissatisfaction is coupled with the general dissatisfaction among the public on the lack of action and decision-making. If it is not ruled from above, do not be surprised when trouble comes from below.

////////////////////

Une opinion générale prévaut qui est que les dirigeants ne règnent pas. Cela a un effet sur le secteur de la santé.

Il y a une stagnation. En même temps on fait des économies sans atteindre ou même définir un objectif de santé. Les médecins et le personnel médical le ressentent. Plus récemment, même le syndicat "rouge" des employés de l'hôpital a manifesté contre leur employeur « rouge-vert ».

Du point de vue de notre association, nous avons observé une augmentation des signaux d'intimidation sur des collègues d'âge mature proche de la retraite et principalement sur ceux qui osent critiquer à voix haute. Des fusions de « Primariats » (= médecins-chefs) sont presque en haut de l'ordre du jour et les médecins sont relégués en personnel administratif. Et beaucoup joue le jeu.

Cette insatisfaction médicale est couplée avec l'insatisfaction générale du public de l'inaction et de l'indécision. Si les décisions ne viennent pas d'en haut, ne soyez pas surpris, si le trouble vient d'en bas.